
 
HALD EGE SKOLE – skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag, den 8. november 2022, kl. 19.00 – 21.00 

                         
  
 
Afbud: LC 

 
Dagsorden:  

 

1. Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmødet d. 13.09.22 HM/CM 
 
 
Referatet er godkendt. 
 

 
 

2. Nyt fra elevrådet HM/CM 
 
 
Elevrådet har drøftet klasselokaler og toiletter - generelt. Der har været gode drøftelser og ele-
verne vil gerne være med til at tage ansvar for, at der er gode toiletforhold. Drøftelserne fortsæt-
ter. 
Elevrådet er blevet præsenteret for et forslag til helhedsplan for den gl. skolegård.  
 
Byrådsdagen: Elevrådet vil forsøge at forhandle penge hjemme til en fodtennisbane, som er en 
del af helhedsplanen. 
 

 
 

3. Billede af skolebestyrelsen til Aula og evt. Facebook    HM/CM 
     
På mødet udleveres en samtykkeerklæring til underskrift, så I ikke skal printe. (Se bilag 1)  
 
 
Alle har fået taget billeder.  
 

 
 

4. Fremtidens folkeskole i Viborg   HM/CM 
 
Se beslutning fra B&U vedr. skolestruktur:  

Børne- og Ungdomsudvalget - referat fra mødet den 26. oktober 2022 kl. 08:30 (viborg.dk) 
 
Forslag til ny tildelingsmodel – se bilag 2. Høringssvar vedr. ny tildelingsmodel – se bilag 3.     
 
 
Beslutningen om skolestruktur og tildelingsmodel blev drøftet.  
Heldigvis er der blevet lyttet til børn, forældre og personale i forhold til skolesammenlægnin-
gerne. Det har været en stor fornøjelse at opleve den opbakning, der har været fra alle skolens 
interessenter.  
Det bliver spændende at komme i gang med arbejdet i skolefællesskaberne, samt at fortsætte 
den gode dialog mellem skolebestyrelserne og børne- og ungeudvalget.  
 

 



5. Udtalelse vedr. styrelsesvedtægt     HM/CM 
 
Se beslutning fra B&U vedr. styrelsesvedtægt:  

Børne- og Ungdomsudvalget - referat fra mødet den 26. oktober 2022 kl. 08:30 (viborg.dk) 
 
Revideret udkast til styrelsesvedtægt - se bilag 4. Revideret udkast af bilag til styrelsesvedtægt – 
se bilag 5.    
 
 
Udtalelse fra Skolebestyrelsen: Ændringer i styrelsesvedtægten er drøftet og taget til efterret-
ning.  
 

 
 

6. Evaluering af kontaktforældremøde d. 04.10.22         HM/CM 
 
Evaluering af kontaktforældremødet – herunder form og indhold?   
 
Opstart af drøftelse omkring indhold til forældrestormødet i marts.  
 
 

- Meget velfungerende forum - mange kom til orde om vigtige emner i skolebestyrelsens 
arbejde. 

- Gode input fra kontaktforældrene at arbejde videre med.  
- Godt med få relevante emner, så der er tid til at drøfte dem.  
- Kan det struktureres, så kontaktforældrene får flere stemmer med fra de enkelte klasser, 

så kontaktforældrenes stemme får endnu mere vægt.  
- Skal vi invitere alle forældre med eller accepterer vi, at alle har mulighed for at blive hørt 

med den model, vi har. 
 
Forslag til forældrestormødet i marts:  
Forslag om oplæg v. Rikke Yde Tordrup, ”Markante forældre”. Undersøg mulighederne for at 
lave det sammen med børnehaverne eller evt. i skolefællesskaberne.    
 

 
 

7. Skoleboden    HM/CM 
 
Slagter Storm har opsagt samarbejdet omkring skoleboden. Vi har lavet en midlertidig aftale om 
et samarbejde frem til jul.  
 
På kontaktforældremødet blev der indhentet input fra kontaktforældre til den kommende drøf-
telse omkring skoleboden. Disse input og mulige scenarier drøftes på dette møde.  
 
Der skal inden jul tages en beslutning om skolebodens fremtidige drift.  
 
 
Med baggrund i de input der kom fra kontaktforældremødet, så blev skoleboden drøftet ud fra tre 
mulige scenarier: 

1. Ingen skolebod. 
2. Skolebod – hvor skolen bidrager med økonomi, så den kan løbe rundt.  
3. Skolebod (netbaseret) – skolen bidrager ikke med økonomi. 

 
Vi drøftede også andre scenarier, som vi ikke fandt mulige: Selvforsynende skolebod, elevpro-
duceret mad, skolebod på enkelte dage, samt abonnementsordning.  
Elevrådet laver en brugerundersøgelse af hvem der bruger skoleboden til næste møde.  
Drøftelserne fortsætter på næste møde.  
 

 



8. Foreningen ”Skolens venner” og frivillighed på Hald Ege Skole           HM/CM 
 
Kort introduktion så alle bestyrelsesmedlemmer kender til samarbejdet med Skolens Venner? 
Se bilag 6 og 7.   
 
 

Udskydes til næste møde.  
 

 
 

9. Opdatering af princippet omkring læring, studietid…           HM/CM 
 
Opdatering af princippet omkring læring, studietid og hjemmearbejde? Se bilag 8.  
 
 
Udskydes til næste møde.    
 

 
 

10. Punkter/emner til næste skolebestyrelsesmøde     HM/CM 
 
Prioritering af punkterne: planlægning af forældrestormøde i marts, Opfølgning på høringssvar 
vedr. det kommunale budget – herunder hvorfor Hald Ege Skole er forsvundet ud af overslagså-
rene for renovering. Opfølgning på sammenhængsmodellen m.m. ved ny skolebestyrelse, sko-
lens principper/politikker, frivillighed.     
 
 
Intet til referat.  
 

 
 

11. Meddelelser 
 
 

Husk at skolebestyrelsesmødet næste gang (d. 6. dec.) starter kl. 17.00, og afsluttes med spis-
ning.   
 

 

 

12. Evt. 
 
Intet til referat.  
 

 

 

 


